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13 maja 2020 r.
Komisja Nadzwyczajna do spraw zmian w kodyfikacjach, obradująca pod prze-
wodnictwem wicemarszałka Sejmu Ryszarda Terleckiego, dokonała:

– wyboru prezydium Komisji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Agnieszka Grybska, Sylwia Łaska – 
z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Otwieram zwołane na podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu pierwsze posiedzenie 
Komisji Nadzwyczajnej do spraw zmian w kodyfikacjach. Posiedzenie zwołała marsza-
łek Sejmu w związku z art. 198j ust. 2 regulaminu i będzie ono prowadzone z wyko-
rzystaniem środków komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się 
na odległość.
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji, przewodni-

czącego oraz zastępców przewodniczącego. Zgodnie z art. 163a ust. 1 regulaminu Sejmu 
uchwały Komisji zapadają większością głosów w obecności co najmniej 1/3 liczby człon-
ków Komisji. Na podstawie listy obecności będziemy stwierdzali kworum. Przypominam, 
że Komisja na podstawie art. 20 ust. 3 powołuje i odwołuje członków prezydium w gło-
sowaniu jawnym większością głosów. Głosowanie przeprowadzimy według zasady: kto 
jest za? kto jest przeciw? kto się wstrzymał od głosu? Wybór zostanie dokonany, jeżeli 
kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą większość głosów – więcej głosów za niż prze-
ciw. Głosy wstrzymujące się nie są brane pod uwagę. 
Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji, zwracam uwagę, że w przypadku 

zgłoszenia większej  liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji.            
Czy powyższe zasady głosowania są jasne dla wszystkich z państwa posłów? Nie wiem, 
czy mamy kontakt z posłami, którzy uczestniczą w posiedzeniu zdalnie. Dobra. OK.
Przed przystąpieniem do zgłoszenia kandydatów sprawdzimy kworum. Proszę człon-

ków Komisji  o oddanie  głosów w celu  sprawdzenia  kworum. Poproszę  o informację,         
czy mamy kworum.
Mamy kworum. Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji 

Nadzwyczajnej do spraw zmian w kodyfikacjach. Bardzo proszę, pani poseł.

Poseł Barbara Bartuś (PiS):
W imieniu klubu Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam pana posła Piotra Saka.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję. Czy pan poseł wyraża zgodę? Pani marszałek wyraża chęć zabrania głosu, 
za chwilę go udzielę. Mamy problem z połączeniem.

Poseł Barbara Bartuś (PiS):
Czy mogę dać pana posła na tryb głośnomówiący telefonu? 

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Tak, na głośnomówiącym spytamy pana posła.
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Poseł Barbara Bartuś (PiS):
Panie pośle, dałam pana na tryb głośnomówiący, proszę się przedstawić i wyrazić zgodę. 
Mamy już pana posła Piotra Saka. 

Poseł Piotr Sak (PiS):
Dzień dobry. Witam serdecznie. Oczywiście wyrażam zgodę na to,  aby kandydować.          
Wrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję bardzo.

Poseł Barbara Bartuś (PiS):
Zgoda została przyjęta.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Czy są inne kandydatury? Pani marszałek się zgłaszała?

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Mam kandydatów, jeśli chodzi o wiceprzewodniczących. 

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dobrze, to za chwilkę.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Dlatego w tej chwili nie zabieram głosu.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Rozumiem, że nie ma innych kandydatur. Skoro została zgłoszona tylko jedna kandy-
datura na funkcję przewodniczącego, przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów 
posłów jest za wyborem na funkcję przewodniczącego Komisji pana posła Piotra Saka? 
Kto jest przeciw?

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Nie mam możliwości głosowania.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Słyszymy panią. Spokojnie, wszystko będzie… 
Nie słyszymy pani – może pani coś mówi? 
Czemu widzimy tylko dwie osoby? Aha, a reszta milcząco uczestniczy.
Głosujemy na stanowisko przewodniczącego pana posła Piotra Saka. Kto  jest za?          

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
Głosowało 15 posłów. Za 15 głosów. Nikt nie oddał głosu przeciw ani się nie wstrzy-

mał.
Pan poseł Piotr Sak został wybrany na przewodniczącego Komisji. Gratuluję, panie 

pośle.
Przystępujemy do wyboru zastępców przewodniczącego Komisji. Komisja Nadzwy-

czajna do spraw zmian w kodyfikacjach liczy 17 posłów. Powinniśmy ustalić, ilu zastęp-
ców powinna liczyć. Czy są jakieś propozycje? Pani poseł Bartuś.

Poseł Barbara Bartuś (PiS):
Proponuję, aby wzorem lat ubiegłych Komisja miała czterech wiceprzewodniczących.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję. Czy są inne propozycje? Pani marszałek Dolniak.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
W kwestii wyboru wiceprzewodniczących – mój klub liczy 150 członków.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Na razie ustalamy liczbę wiceprzewodniczących.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
W związku z tym chciałabym, aby liczba wiceprzewodniczących była ustalona na takim 
poziomie, abyśmy mogli zgłosić do prezydium dwie osoby.
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Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Czyli rozumiem, że czterech zastępców spełnia ten warunek?

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Jeśli państwo zgłoszą…

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dwóch.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Wychodzi na to, że nie, panie marszałku. Jest Prawo  i Sprawiedliwość, klub Lewicy, 
Koalicja Polska, więc wiceprzewodniczących w tej sytuacji powinno być więcej.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Siedmiu, siedemnastu, piętnastu.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Nie wiem, nie potrafię powiedzieć, panie marszałku, jaką liczbę osób na stanowisko wice-
przewodniczących złożą pozostałe kluby. Chcielibyśmy, aby w prezydium zasiadły dwie 
osoby z klubu Koalicji Obywatelskiej. Mogę tę liczbę powiedzieć, gdy będę wiedziała, ile 
osób zgłoszą pozostałe kluby.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Na razie trzymamy się ustaleń z poprzedniej kadencji, czyli czterech wiceprzewodniczą-
cych, i zobaczymy co z tego wyniknie.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
W tej sytuacji mogę zgłosić inną liczbę wiceprzewodniczących?

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Pani marszałek wszystko może zgłosić, tylko jest pytanie, czy to przyjmiemy.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
W takim razie sześciu wiceprzewodniczących.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
To przesada, pani marszałek. Bardzo proszę.

Poseł Barbara Bartuś (PiS):
Panie przewodniczący, był taki zwyczaj, gdyż to mała Komisja. Pamiętajmy, że później 
będziemy musieli  jeszcze powołać podkomisje. Jeśli  chodzi o parytety, będzie można 
podzielić podkomisje między kluby. Warto to zrobić w tym zakresie. Nie trzeba robić 
przesadnie dużego prezydium w tak małej Komisji.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Dobrze. W takim razie, panie marszałku, niech będzie czterech wiceprzewodniczących.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję bardzo. Przystępujemy do zgłaszania kandydatów. Bardzo proszę, pan poseł 
Grzegorz Lorek. 

Poseł Grzegorz Lorek (PiS):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałem zgłosić panią poseł Barbarę Bartuś.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Nasze  znakomite  biuro  podpowiada,  że powinniśmy  przegłosować  liczbę  zastępców. 
Ponieważ nie było sprzeciwu, wydaje mi się, że to nie jest niezbędne. Nie ma sprzeciwu 
wobec czterech wiceprzewodniczących? Nie słyszę. Widzę tylko dwoje z państwa.
Mamy pierwszą kandydaturę. Bardzo proszę, pan… Nie wiem, kto teraz mówi. Może 

pan przewodniczący Budka się gdzieś przemieszcza z włączonym mikrofonem. Mamy 
jedną kandydaturę. Czy pan poseł może jeszcze raz powtórzyć?

Poseł Grzegorz Lorek (PiS):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałem zgłosić panią poseł Barbarę Bartuś.
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Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Czy pani poseł wyraża zgodę?

Poseł Barbara Bartuś (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Zdaje  się,  że zamiast  siedemnastu  będziemy  mieli  jednego  wiceprzewodniczącego.          
Czy są inne kandydatury? Pani marszałek zgłaszała?

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Borys, muszę cię dać na głośnomówiący, bo musisz wyrazić zgodę. Kalkuluję, jak zwięk-
szyć skład. 

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Pani marszałek, jest pani na fonii. Konsultuje się z władzami dynamicznej partii. Pani 
marszałek, czy mamy inne kandydatury na wiceprzewodniczących? Dzień dobry, pani 
poseł. Czy pani marszałek kogoś zgłasza?

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Tak, w imieniu klubu Koalicji Obywatelskiej  zgłaszam kandydatów na dwie  funkcje 
wiceprzewodniczącego – moją osobę, czyli Barbarę Dolniak, i pana posła Borysa Budkę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję bardzo. Zgłosiła pani siebie i pana posła Borysa Budkę. Czy pani się zgadza?

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Czy się zgadzam? Tak.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
A pan poseł?

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Pan poseł się loguje, ale dam go na tryb głośnomówiący telefonu. Myślę, że będzie mógł 
wyrazić zgodę. Łączę, abyś mógł wyrazić zgodę. Halo?

Poseł Borys Budka (KO):
Halo. Bardzo przepraszam za to zamieszanie. Nie umiem się zalogować do systemu. Tak, 
wyrażam zgodę, Borys Budka.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dziękuję bardzo.

Poseł Barbara Dolniak (KO):
Panie marszałku, dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Pani poseł.

Poseł Barbara Bartuś (PiS):
Oczywiście klub Prawa i Sprawiedliwości jest największy, dlatego zgłaszam kandydaturę 
pana Bartłomieja Wróblewskiego.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Poseł Bartłomiej Wróblewski jest czwartą kandydaturą. Czy pan poseł wyraża zgodę? 
Wyraził zgodę. Czy są dalsze zgłoszenia? Bardzo proszę.

Poseł Monika Falej (Lewica):
Monika Falej, czy mnie słychać? Zgłaszam Andrzeja Szejnę – Lewica.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Pan poseł Andrzej Szejna jest kolejnym kandydatem. Czy pan poseł wyraża zgodę?

Poseł Monika Falej (Lewica):
Nie wiem, czy się połączy, bo ma kłopoty, ale mogę spróbować do niego zadzwonić.
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Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Bardzo proszę.

Poseł Monika Falej (Lewica):
Dobrze, chwileczkę.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Mamy zgodę pana posła Szejny? Czy pani poseł się połączyła?

Poseł Monika Falej (Lewica):
Kolega ma problem techniczny. Andrzeju, ustawię cię na tryb głośnomówiący, abyś wyra-
ził zgodę. Proszę bardzo. Musisz powiedzieć, że wyrażasz zgodę.

Poseł Andrzej Szejna (Lewica):
Czy mnie słychać? Tak, wyrażam zgodę – Andrzej Szejna.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Dobrze, dziękuję bardzo. Czy są kolejne kandydatury? Nie ma. Mamy pięciu kandydatów 
na funkcje wiceprzewodniczących. Wobec tego nie możemy dokonać ich wyboru w głoso-
waniu łącznym, bo jest więcej kandydatur niż miejsc wiceprzewodniczących. Będziemy 
głosowali nad każdą kandydaturą oddzielnie. Poddam pod głosowanie kolejno zgłoszo-
nych posłów. Pani poseł Monika Falej się zgłasza czy tylko zasłania ekran?

Poseł Monika Falej (Lewica):
Próbuję się zalogować, bo system do głosowania mnie wyrzucił. Muszę to przesunąć, 
aby móc głosować.

Wicemarszałek Sejmu Ryszard Terlecki:
Poczekamy chwilkę. Jeszcze przez chwilę będę uzurpował sobie prawo do prowadze-
nia głosowania, zanim pan obejmie przewodnictwo. Chyba pan poseł mnie nie słyszy.          
Czy możemy przystąpić do głosowania? Czy są państwo gotowi? Proszę o informacje.
Głosujemy. Pierwsze zgłoszenie dotyczyło wyboru pani poseł Barbary Bartuś. Kto 

jest za wyborem pani poseł Barbary Bartuś na funkcję wiceprzewodniczącej Komisji?                
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Gdy będziemy gotowi, poproszę o wyniki. Pani poseł  jest zdenerwowana, nie trzy-

majmy jej w napięciu zbyt długo. 
Matko, jak to wszystko długo trwa. Są wyniki.
Głosowało 15 osób. Za 13, przeciw 1, wstrzymujących 1. Pani poseł prawdopodobnie 

została wybrana, chyba że wszyscy pozostali dostaną więcej głosów niż pani.
Przegłosujemy  teraz  kandydaturę  pani  poseł Dolniak,  która  była  zgłoszona  jako 

druga. Bardzo proszę. Kto jest za wyborem pani poseł Barbary Dolniak na funkcję wice-
przewodniczącej? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Zamykam głosowa-
nie. Proszę o wynik.
Głosowało 14 posłów. Za 10, nikt nie był przeciw, 4 się wstrzymało. To wynik pani 

poseł Dolniak.
Teraz przegłosujemy kandydaturę pana posła Borysa Budki. Proszę państwa o przy-

stąpienie do głosowania. Kto jest za kandydaturą pana posła Borysa Budki na funkcję 
wiceprzewodniczącego Komisji? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Nie pogratulowałem jeszcze pani. Słusznie, za wcześnie, jeszcze pani może przegrać. 

Zamykam głosowanie. Proszę o wyniki.
Głosowało 14 posłów. Za 8, 1 przeciw, 5 wstrzymało się od głosu.
Przystępujemy do głosowania nad kandydaturą pana posła Bartłomieja Wróblew-

skiego  na wiceprzewodniczącego Komisji.  Kto  z państwa  jest  za?  Kto  jest  przeciw?                 
Kto się wstrzymał? Zamykam głosowanie. Proszę o wynik.
Głosowało 14 posłów. Za 10, 3 przeciw, 1 poseł wstrzymał się od głosu.
Mamy  ostatnią  kandydaturę,  pana  posła  Szejny.  Przystępujemy  do głosowania.               

Kto z państwa jest za kandydaturą pana posła Szejny na wiceprzewodniczącego Komi-
sji? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Zamykam głosowanie. Proszę 
o wyniki.
Głosowało 14 posłów. Za 7, 1 przeciw, 6 się wstrzymało.
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W tej sytuacji dokonano wyboru czworga wiceprzewodniczących. Są to: pani poseł 
Dolniak, pani poseł Bartuś, pan poseł Wróblewski i pan poseł Budka. Gratuluję państwu. 
Pan poseł Szejna uzyskał najmniejszą liczbę głosów.
Wobec wyczerpania porządku dziennego zamykam posiedzenie. Dziękuję bardzo.


